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REVISTA PRESEI 
 

 Deputaţii dezbat astăzi moţiunea simplă la adresa lui Eugen Teodorovici. Votul va fi dat miercuri 
Camera Deputaţilor va dezbate, luni, de la ora 16.00, moţiunea simplă intitulată „Lăcomia pesedistă subminează 
economia naţională” şi iniţiată de grupurile PNL, USR şi PMP la adresa ministrului Finanţelor Eugen Teodorovici. 
Votul va fi dat în plenul de miercuri. 
„Ne-aţi minţit, iar pentru asta trebuie să plecaţi din funcţia de ministru al Finanţelor. Ne-aţi amăgit că nu veţi 
introduce taxe noi în România, şi cu ce ne-am ales? Aţi spus una şi aţi făcut alta. Măsurile adoptate prin OUG 
114/2018 îi lovesc cel mai tare exact pe cei pe care dumneavoastră v-aţi lăudat că vreţi să îi apăraţi: consumatorii 
români. Domnule ministru, la finalul anului trecut, România încă nu avea o proiecţie de buget pentru anul 2019. 
Ministerul condus de dumneavoastră încă aduna, de pe unde mai putea, bani pentru a închide, târâş-grăpiş, 
bugetul pe anul 2018. Nu exista nicio prognoză publică despre veniturile şi încasările pe anul 2019. Am văzut doar 
o poză în care câţiva politruci rupţi de realitate zâmbeau şi pretindeanu că fac bugetul ţării. Fără niciun calculator 
în faţă pentru a lucra sutele de pagini din buget”, arată partidele Opoziţiei în textul moţiunii simple. 
 Formaţiunile din Opoziţie îi reproşează lui Eugen Teodorovoci OUG 114/2018 fiscală care are efecte dezastruoase 
asupra românilor şi a băncilor. 
„În întâmpinarea bugetului ce avea să fie anunţat abia în februarie 2019, aţi elaborat şi aţi semnat o infamă 
ordonanţă de urgenţă cu consecinţe dezastruoase – OUG 114/2018. Vreţi, cu lăcomie şi tupeu, să puneţi mâna pe 
banii românilor de la Pilonul II şi să faceţi pierduţi banii munciţi şi obţinuţi cu trudă şi sacrificii de cetăţenii acestei 
ţări, aruncându-i în găurile negre bugetare! Şi că tot veni vorba de lăcomie, aţi ales să insultaţi contribuabili la 
bugetul României numind taxa pe activele bancare, taxa pe lăcomie. Câtă lipsă de respect să ai, să taxezi într-una 
o economie care dă semne de picaj şi tu să fii cel care îi acuză pe ceilalţi de lăcomie?”, potrivit sursei citate. 
De asemenea, parlamentarii PNL, USR şi PMP spun că ministrul Finanţelor vrea să transforme ANRE şi ANCOM 
într-o puşculiţă de miliarde de euro a PSD. 
„Vreţi să transformaţi Autoritatea de Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE), din arbitrul pieţei de energie, 
într-o puşculiţă de partid de miliarde de euro, numai buni pentru interesele personale ale acestei guvernări. 
Acelaşi lucru vreţi să îl faceţi şi cu Autoritatea Naţională de Administrare şi Reglementare în Comunicaţii din 
România (ANCOM). În final, efectele nefaste se vor sparge tot în capul consumatorului român, care nu va înţelege 
cum se va modifica tariful la care el îşi va procura energia electrică, nu va înţelege de ce îi va fi din ce în ce mai 
greu să se împrumute la bănci şi nu va înţelege de ce serviciile de telefonie şi de utilităţi se vor scumpi dar nu se 
vor îmbunătăţi”, arată sursa menţionată. 
Aleşii Opoziţiei fac o trecere în revistă şi a reacţiilor negative cu privire la OUG 114 fiscală a BNR, BERD sau divizia 
Băncii Mondiale. 
„Comitetul Naţional de Supraveghere Macroprudenţială din cadrul BNR a considerat că această OUG afectează 
negativ întreg sectorul bancar al României şi au cerut abrogarea acestei OUG. Ministerul Energiei a cerut 
amânarea implementării măsurilor acestei OUG cu un an, după ce a semnat cot la cot cu Ministerul Finanţelor 
acest act normativ. Banca Europeană pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare (BERD) şi International Finance 
Corporation, divizie a Băncii Mondiale, au formulat o scrisoare comună în care îşi prezintă îngrijorările cu privire la 
adoptarea schimbărilor aduse de această OUG”, indică textul moţiunii. 
Totodată, aceştia reamintesc şi despre faptul că unele companii din România au anunţat că amână investiţiile în 
zona Mării Negre, după adoptarea ordonanţei 114. 
„Banca Centrală Europeană a transmis autorităţilor române că nu au respectat obligaţia de a o consulta în 
prealabil atunci când au adoptat OUG 114, încălcând prevederile art. 127 din Tratatul UE şi decizii ale Consiliului. 
O companie din domeniul exploatării gazelor naturale a anunţat amânarea investiţiilor din Marea Neagră şi şi-a 
micşorat investiţiile planificate pentru anul 2019, iar o alta a lăsat de înţeles că va acţiona România la Curtea de 
Arbitraj!”, precizează sursa citată. 
„Domnule ministru, aţi luat parte, alături de domnul Ion Ghizdeanu, preşedintele Comisiei Naţionale de Strategie 
şi Prognoză şi de domnul Darius Vâlcov, consilierul doamnei premier Viorica Dăncilă, la distrugerea economiei 
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româneşti! Sunteţi groparul capitalului românesc şi aţi împins această ţară spre sărăcie! Abrogaţi şi apoi plecaţi!”, 
au conchis partidele de Opoziţie. 
După dezbaterea în plenul de luni, Camera Deputaţilor va vota, miercuri, moţiunea simplă prin care Opoziţia cere 
demisia ministrului Eugen Teodorovici. Tot în plenul de miercuri va fi dat votul şi asupra moţiunii simple la adresa 
ministrului Justiţiei Tudorel Toader. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vicepremierul Daniel Suciu: PSD susţine în continuare alegerea primarilor într-un singur tur 
Vicepremierul Daniel Suciu, ministru al Dezvoltării Regionale, a declarat, duminică, la Brăila, că PSD susţine în 
continuare alegerea primarilor dintr-un singur tur de scrutin, chiar dacă partenerul de la guvernare, ALDE, ar dori 
două tururi. 
Întrebat într-o conferinţă de presă la Brăila cum comentează declaraţiile liderului ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, 
care a spus că şi-ar dori alegerea primarului în două tururi de scrutin, vicepremierul Daniel Suciu a spus că PSD 
susţine în continuare un singur tur. 
„Susţinem în continuare alegerea primarilor dintr-un singur tur. A fost o dezbatere şi în Parlament. Lucrurile 
rămân, din punctul nostru de vedere, aşa cum sunt acum. Pe orice partid, indiferent cum îl cheamă, îl votează 
oamenii şi mărimea unui partid este dată de susţinerea oamenilor. Din fericire pentru PSD, acest partid este unul 
mare, pentru că oamenii îl votează”, a spus ministrul Dezvoltării Regionale, care e şi vicepremier. 
Călin Popescu Tăriceanu a afirmat, sâmbătă, la Constanţa, că ALDE susţine alegerea primarilor în două tururi, 
motivând că alegerile locale într-un singur tur sunt un handicap pentru partidele mici. 
„Noi susţinem că alegerea trebuie să se facă în două tururi. Când o să discutăm, dacă o să intre în discuţie Legea 
de organizare a alegerilor locale, mai avem timp, puţin, dar mai avem timp. Sigur că această chestiune pentru noi 
este un handicap, în timp ce pentru partidele mari este un avantaj nemeritat”, a spus Tăriceanu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sindicatele le dau ORDIN muncitorilor cu cine să voteze la europarlamentare: 'Cu candidaţii care ne sprijină 
solicitările' 
Confederaţia Naţională Sindicală 'Cartel ALFA', alături de 90 organizaţii sindicale reunite în cadrul Confederaţiei 
Europene a Sindicatelor (CES/ETUC), reprezentând 45 de milioane de lucrători, lansează un program pentru 
alegerile europarlamentare prin care toţi cetăţenii sunt invitaţi să voteze candidaţii care sprijină solicitările 
sindicale "pentru o Europă mai echitabilă pentru lucrători". 
"Avem convingerea că o Europă mai echitabilă pentru lucrători este posibilă şi ar trebui să se bazeze pe: 
democraţie şi justiţie socială, locuri de muncă de calitate şi salarii mai mari, tranziţii sociale juste către o economie 
digitală şi cu emisii reduse de carbon. Având în vedere creşterea forţelor naţionaliste, anti-europene şi de extremă 
dreaptă, alimentate de efectele crizei şi de temerile şi incertitudinile cetăţenilor europeni, există posibilitatea 
alegerii unui Parlament European mai instabil. Grupurile anti-europene, rasiste şi fasciste nu oferă soluţii la 
problemele cu care ne confruntăm astăzi - nici la puterea monopolului şi evaziunea fiscală a companiilor 
multinaţionale, nici la salariile scăzute şi sărăcie, schimbările climatice, poluarea sau combaterea terorismului şi 
nu ar trebui să li se acorde şansa de a susţine o majoritate anti-socială. Aceasta ar fi o catastrofă pentru proiectul 
European. Alegerile europarlamentare de anul acesta sunt astfel cruciale pentru a duce în Parlamentul European 
o nouă coaliţie de partide democratice. Europa poate fi o forţă pentru progres social", susţin reprezentanţii Cartel 
ALFA. 
În acest context, sindicatele solicită un nou contract social, care să ofere cetăţenilor o Europă mai echitabilă, cu 
oportunităţi reale pentru toţi. 
Propunerile specifice includ: implementarea integrală a "Pilonului European al Drepturilor Sociale", inclusiv 
dreptul la educaţie de calitate şi învăţare de-a lungul vieţii, sănătate şi siguranţă la locul de muncă, locuri de 
muncă sigure, egalitate de gen şi servicii publice de bună calitate; o legislaţie europeană şi naţională care să 
consolideze capacitatea şi puterea partenerilor sociali, să permită negocierea şi punerea în practică a acordurilor 
colective şi să extindă acoperirea acestor acorduri pentru toţi lucrătorii. 
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"Soluţia pentru a creşte salariile şi pentru a obţine un nivel mai bun de trai şi condiţii mai bune de muncă pentru 
toţi este negocierea colectivă: negocierile dintre angajatori şi sindicate pentru salarii echitabile şi condiţii mai 
bune de muncă, în special la nivel de sector, în fiecare sector şi la nivel naţional interprofesional. Trebuie 
consolidat dreptul lucrătorilor de a fi informaţi, consultaţi şi de a participa la schimbările la locul de muncă, 
inclusiv prin intermediul comitetelor europene de întreprindere", arată federaţia sindicală în document. 
Sindicaliştii români mai vor politici economice noi pentru stimularea creşterii care să aducă beneficii tuturor, nu 
doar câtorva, inclusiv relansarea investiţiilor publice, considerând că sunt necesare sisteme de impozitare mai 
progresiste şi mai echitabile pentru a redistribui bogăţia, pentru a finanţa serviciile publice şi protecţia socială, dar 
şi pentru a aborda problemele sociale cauzate de globalizare, decarbonizare şi digitalizare. 
"O fiscalitate eficientă trebuie să prevină evaziunea şi frauda fiscală şi să impoziteze companiile în mod adecvat", 
subliniază reprezentanţii Cartel ALFA. 
Potrivit sursei citate, munca de aceeaşi valoare ar trebui plătită la fel în întreaga Europă, în toate sectoarele şi 
pentru femei şi bărbaţi, fiind nevoie de o mai bună distribuire a bogăţiei şi de o convergenţă ascendentă a 
salariilor. "Este inacceptabil ca profiturile şi productivitatea să nu fie redistribuite lucrătorilor care le-au generat, 
în special în ţări cu salarii mici, cum este România, afectate de migraţia masivă a persoanelor calificate", spun 
reprezentanţii federaţiei sindicale. 
De asemenea, este importantă gestionarea tranziţiilor către o economie digitală şi cu emisii scăzute de dioxid de 
carbon, astfel încât nimeni să nu fie lăsat în urmă. "Lucrătorii trebuie să aibă un cuvânt de spus cu privire la modul 
în care se schimbă locurile de muncă şi să beneficieze de un sprijin puternic atunci când acestea le sunt 
ameninţate, prin investiţii publice şi private, prin dialog social şi negocieri colective şi prin politici de formare 
adecvate. Acest lucru înseamnă măsuri care să asigure tuturor lucrătorilor atipici şi precari, celor care lucrează pe 
platforme digitale şi în aşa-numita gig economy, precum şi în sectoare mai tradiţionale, inclusiv lucrătorilor 
independenţi, salarii decente, acces egal la o protecţie socială adecvată şi aceleaşi drepturi, inclusiv să se alăture 
unui sindicat şi să negocieze colectiv", subliniază sindicaliştii. 
Nu în ultimul rând, CNS Cartel ALFA salută apariţia unor forţe politice noi care şi-au anunţat candidatura la 
alegerile europarlamentare din luna mai, însă consideră că pragul de 200.000 de semnături pentru un partid, 
respectiv 100.000 de semnături pentru un candidat independent doar pentru a putea figura pe buletinele de vot, 
cel mai ridicat din Europa, "este excesiv şi nedemocratic". "În viitor, acest prag trebuie redus, iar până atunci îi 
îndemnăm pe toţi cetăţenii să semneze pentru un partid sau candidat independent pentru ca pe 26 mai să existe 
o plajă mai largă de opţiuni pe buletinele de vot. Este fără îndoială necesară schimbarea clasei politice româneşti 
care nu mai reprezintă în mod corect interesele cetăţenilor. Nemodificarea legislaţiei muncii de atâţia ani, în ciuda 
efectelor dramatice şi vizibile pe care această legislaţie le-a produs, este dovada clară că lucrătorii din România 
sunt complet lipsiţi de reprezentare în Parlamentul României în actuala configuraţie politică", au adăugat 
reprezentanţii CNS Cartel ALFA. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Încep PROTESTELE: Angajații unei multinaționale anunță că ies la poarta companiei 
Angajaţii fabricii Nestle Timişoara vor protesta, începând de luni după-amiaza, la poarta fabricii din localitate, 
aceştia fiind nemulţumiţi de refuzul companiei de a da curs cererilor sindicatului privind acordarea pachetelor 
sociale compensatorii, după ce patronatul a anunţat închiderea fabricii din România, se arată într-un comunicat al 
Federaţiei Naţionale a Sindicatelor din Industria Alimentară. 
"Prin atitudinea lor, oficialii Nestle au demonstrat că românii sunt muncitori de mâna a doua, în condiţiile în care 
după închiderea unor unităţi similare din Occident, pachetul compensatoriu a reprezentat 50 de salarii 
compensatorii, indiferent de vechime. Pentru persoanele cu vârsta de peste 55 de ani s-a mai adăugat o pensie 
viageră reprezentând 80% din salariul brut. De ce muncitorii români să fie discriminaţi, iar oferta primită să 
reprezinte maximum 13 salarii pentru angajaţii cu peste 20 de ani vechime în fabrică? Este o bătaie de joc la 
adresa muncitorului român, un şantaj practicat de o multinaţională care ne tratează ca pe sclavi, în comparaţie cu 
angajaţii ei din Occident. Motivaţia pentru oferta făcută de conducerea Nestle cum că suntem în România şi nu se 
pot acorda salarii compensatorii ca în Occident, este o bătaie de joc", subliniază documentul citat. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Potrivit acestuia, situaţia angajaţilor Nestle Timişoara, dar şi comportamentul reprezentanţilor concernului 
elveţian în România, au fost aduse la cunoştinţa Uniunii Internaţionale a lucrătorilor din Alimentaţie, Agricultură, 
Hoteluri, Restaurante, Catering şi Tutun, (IUF), organizaţie internaţională la care FSIA ? Sindalimenta este membră 
şi care a decis să sprijine mişcările de protest ale muncitorilor români. 
"De asemenea, IUF a solicitat companiei NESTLE întrunirea de urgenţă a Comitetului European de Întreprindere 
(EWC), la care a participat şi vicepreşedintele sindicatului, membru al acestui organism. Cerinţele angajaţilor 
Nestle au fost prezentate la Geneva. FSIA-Sindalimenta a solicitat IUF adoptarea unei măsuri generale, în situaţia 
închiderii definitive a unor companii, care să permită acordarea angajaţilor de drepturi sociale egale, indiferent de 
ţara europeană în care a aceasta a funcţionat. O mare parte a celor prezentate s-au dorit a fi discutate şi cu 
ministrul Muncii şi Justiţiei Sociale, dar dezinteresul manifestat de către acesta lasă de dorit", se mai arată în 
comunicat. 
În context, Sindalimenta solicită Guvernului şi tuturor forţelor politice parlamentare să acţioneze în regim de 
urgenţă pentru modificarea Legii Dialogului Social nr. 62/2011. 
"Federaţia Naţională a Sindicatelor din Industria Alimentară - Sindalimenta a implementat un proiect pe fonduri 
europene, care vine cu propuneri pertinente, rezultate din activitatea reală, cu privire la modificarea legii 
amintite. Proiectul va fi depus atât la conducerile partidelor politice, ale grupurilor parlamentare, Guvern etc", 
menţionează sursa citată. 
Compania elveţiană Nestle avea în România doar fabrica de la Timişoara, fiind afectaţi de această decizie aproape 
patru sute de angajaţi. 
Fabrica din Timişoara a fost achiziţionată de Nestle în anul 2000, iar în anul 2005, grupul elveţian Nestle a majorat 
cu 9 milioane de euro participarea la capitalul social al Nestle România, banii fiind direcţionaţi spre investiţii în 
produse şi mărci noi în cadrul Fabricii Joe din Timişoara, singura unitate deţinută de concernul Elveţiei în România. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Viorica Dăncilă: Portul Constanţa e de o importanţă majoră. Ne interesează prezenţa companiilor din 
Emiratele Arabe Unite 
Viorica Dăncilă a declarat, la ceremonia de semnare a memorandumului între compania DP World şi Ministerul 
Transporturilor, că este important ca zona Portulu Constanţa să devină una dinamică, iar România e interesată să 
aibă o prezenţă substanţială în regiune a companiilor din Emiratele Arabe Unite. 
„Prezenţa dumneavoastră aici pentru semnarea memorandumului de înţelegere între compania DP World şi 
Ministerul Transporturilor este o dovadă clară a prieteniei care ne leagă şi un moment important pentru ambele 
state. Astăzi (duminică – n.r.) deschidem calea unei colaborări mai extinse în domeniul transporturilor şi 
infrastructurii de transport, în contextul semnării în februarie 2019 a Acordului de concesiune pe termen lung 
pentru operarea terminalului de containere din Portul Constanţa. Experienţa dumneavoastră în acest domeniu va 
fi cu siguranţă un factor esenţial de acum înainte”, a afirmat Viorica Dăncilă, duminică la Palatul Victoria. 
Şeful Executivului a adăugat că România încurajează Emiratele Arabe să investească aici, iar ţara noastră are o 
tradiţie de cooperare în acest sens cu Emiratele, principalul partener în zona Golfului. 
„Portul Constanţa are pentru noi o importanţă majoră, are o poziţie strategică şi un potenţial uriaş care, din 
păcate, un a fost folosit acum la nivelul la care ar fi putut fi. Prin programul nostru de guvernare ne-am propus să 
devină port regional, de aceea orice investiţie e mai mult decât binevenită. E important ca această zonă să devină 
dinamică şi să dobânească locul pe care îl merită la nivel internaţional. Suntem interesaţi de o prezenţă 
substanţială a companiilor emirateze în acest sector şi încurajăm oamenii de afaceri din Emiratele Arabe să 
investească în România. România se bucură de o îndelugată tradiţie de cooperare, stat care reprezintă principalul 
partener al ţării noastre în zona Golfului. Apreciez că ne aflăm într-o etapă importantă a consolidării cooperării 
bilaterale, în care dorim să dezvoltăm dialogul pe toate palierele de interes”, a completat Dăncilă. 
La rândul său, preşedintele Dubai Ports, Vămi şi Zona Liberă şi preşedinte al Autorităţii Maritime a oraşului Dubai, 
Sultan Ahmed Bin Sulayem, a afirmat că are activitatea în România încă de la sfârşitului anilor '90, iar Portul 
Constanţa este o poartă de intrare către Europa. Oficialul străin a precizat că reprezentanţii companiei lucrează la 
un sistem digital care să faciliteze legătură între comercianţii care cumpără produse din diverse zone ale globului. 
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„Activăm în România de foarte mult timp aici. Suntem aici de la finele anilor 90. Pe vremea aceea compania 
noastră se numea Dubai Port Companies. De atunci am evoluat foarte mult. În vremea aceea gestionam două 
porturi, constanta era al treilea. Azi gestionăm 80 de porturi în întreaga lume. Gestionam peste Anul trecut 71 
milioane de containere înc ele peste 80 de porturi, iar capacitatea reală e de 91 milioane de containere în cele 90 
porturi. Constanţa e un port foarte important la Marea Neagră. Aş vrea să mulţumesc doamnei premier şi 
Guvernului României pentru încrederea pe care ne-a dat-o în gestionarea acestui port. Credem că ce se va face 
acolo este un lucru important. Pentru noi Portul Constanţa, pe traseul dinspre China reprezintă poarta principală 
de intrare către Europa. Dezvoltăm un sistem digital care ne va permite să conectăm clienţii care cumpără 
produsele în diferite zone ale lumii. Informaţia e foarte importantă la ora actuală. Informaţia datorită tehnologiei 
de ultimă generaţie se află acum în top. Am discutat şi analizat cum conectăm sistemul aerian, cu cel maritim şi 
terestru”, a declarat Sultan Ahmed Bin Sulayem. 
Acesta a mai spus că, din cauza restricţiilor din Bosfor, Emiratele Arabe au în prezent un proiect de a construi un 
canal pararel pe strâmtoarea Bosfor, în termen de cinci ani, şi deja au fost discuţii cu autorităţile turce în acest 
sens. 
„Singurul obstacol pentru a manevra navele în Portul Constanţa sunt restrictiile din Bosfor, din Turcia. În prezent, 
avem un proiect de a construi un canal paralel pe strâmtoarea Bosfor care va fi supus mai puţinor restricţii şi 
credem că e o veste bună. Am discutat cu oficiali din Turcia şi şi-au da acordul pentru acest proiect şi când va fi 
gata, în termen de 5 ani, cred că va fi un câştig foarte mare. încurajarea din partea Guvuernului şi modificările 
legislative făcute de Executiv au fost de asemenea un semnal de încurajare pentru noi şi sperăm ca mai multe 
companii emirateze să vină aici pe viitor. În timpul vizitelor bilaterale au fost convenie acorduri între cele două 
părţi care au avut ca scop înmcurajarea investiţiilor, lucru pe care îl putem dovedi prin prezenţa noastră, prin 
investiţia din agricultură. Vă asigur că vom lucra foarte mult. Suntem experţi în România şi acum avem un Guvern 
care încurajează investitorii să vină aici”, a conchis preşedintele Dubai Ports. 
Ministrul Transporturilor Răzvan Cuc a afirmat că semnarea memorandumului reprezintă o oportunitate pentru 
oamenii de afaceri din Emiratele Arabe de a investi în România. 
„Dinamizarea dimensiunii economice a relaţiilor cu statelor membre ale Consiliului de Cooperare al Golfului 
constituie un punct important. Din 2016 şi până acum Ministerul Transporturilor şi Guvernul au deschis calea 
către domeniul infrastructurii. De aceea prezenţa dumneavoastră în România e esenţială pentru a dezvolta 
investiţii de o importanţă majoră pe teritoriul ţării noastre. Oamenii de afaceri din Emiratele Arabe vor avea noi 
oportunităţi de a face afaceri în România. Sunt convins că pe viitor vom semna noi contracte care vor da şansa 
dezvoltării României şi creări a noi locuri de muncă. Prin semnarea azi a acestui memorandum ne manifestăm 
aprecierea faţă de DP World la Constanţa şi dorinţa de a ne dezvolta colaborarea pe toate modurile de transport”, 
a conchis Cuc. 
Răzvan Cuc a semnat cu Sultan Ahmed Bin Sulayem, la Palatul Victoria în prezenţa premierului Viorica Dăncilă, 
memorandumul de înţelegere între Ministerul Transporturilor şi compania guvernamentală DP World din 
Emiratele Arabe Unite. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Război în PSD pe transporturi. Ordinul privind licitațiile pentru licențe, atacat în instanță de transportatori 
Fostul şi actualul ministru de la Transporturi se războiesc pe tema licenţelor interne pentru transport. Lucian Şova, 
care vara trecută a încercat să spargă monopolul deţinut de 15 ani de firmele de profil locale, îl acuză pe Răzvan 
Cuc de non-combat. 'Noi reprezentăm interesele statului', se apără actualul ministru. 
Din 2003 încoace, procedura de acordare a licențelor pentru transport de persoane inter și intrajudețean avantaja 
firmele cu vechime pe respectivele rute și crea un adevărat monopol pentru beneficiari la nivel local și regional. 
Anul trecut, Lucian Șova a eliminat acel punctaj, invocând nevoia unei proceduri care să ofere șanse egale și nou 
veniților pe piață. 
Ordinul ministerial a fost primit cu proteste publice și atacat în instanță de către transportatori, pe motiv că ar 
crea premisele atribuirii cu adresă a acestor licențe. 
Urmașul lui Șova la Transporturi este acuzat acum de pasivitate. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Miza este de ordinul sutelor de milioane de euro anual, iar importanța anulării ordinului ministerial este cu atât 
mai mare cu cât în aprilie ar trebui să se reînnoiască licențele în domeniu. 
Ministrul în exercițiu, Răzvan Cuc, se apără. 
Conflictul dintre cei doi social-democrați nu este unul nou. 
Lucian Șova a pus recent sub semnul întrebării și angajamentul ministrului Cuc legat de cei 180 de kilometri noi de 
autostradă asumați ca obiectiv de actualul Guvern în acest an. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Proiect de lege cu noi reguli pentru Uber și Bolt, la presiunea taximetriștrilor 
Serviciile de ridesharing, precum cele oferite de Uber şi Bolt, vor trebui înregistrate fiscal în România și vor 
raporta cursele autorităților. De asemenea, va fi impusă o taxă anuală. Sunt prevederile unui proiect de lege 
avizat de Senat şi susţinut de Guvern. 
Operatorii de platforme digitale de ridesharing sunt obligaţi să depună o documentaţie la Ministerul 
Transporturilor şi să plătească o taxă de autorizare, dar şi o taxă anuală, fiecare în valoare de 50.000 de lei. 
Neplata taxei anuale în termen de 30 de zile va duce la anularea autorizației. Executivul a redactat un proiect de 
ordonaţă de urgenţă, pentru modificarea legii taximetriei. 
Însă, companiile Uber şi Bolt au cerut amânarea adoptării acestui proiect, până când va fi stabilit unui cadru legal 
pentru serviciile de ridesharing. 
Mii de taximetrişti au ieșit în stradă în luna februarie, pentru a treia oară anul acesta, nemulţumiţi de şoferii care 
folosesc aplicaţiile alternative de transport. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Primar PSD, mesaj către conducerea partidului: Mai terminaţi odată cu legile Justiţiei! 
Primarul Brăilei, social-democratul Marian Dragomir, consideră că PSD ar trebui să abandoneze subiectul legilor 
Justiţiei şi să vorbească mai mult despre realizările din judeţe. 
„În loc să discutăm despre realizările din judeţe, vorbim despre legile Justiţiei. Mai terminaţi cu legile Justiţiei 
odată! Ori le schimbaţi, ori nu le schimbaţi, dar abandonaţi subiectul! Ne face rău tuturor”, a declarat Dragomir, 
prezent la Conferinţa extraordinară de alegeri de la PSD Brăila. 
 Dragomir a arătat că PSD este un partid al oamenilor care construiesc. 
„Gândiţi-vă, stimaţi colegi, pe cine trimiteţi la televiziuni, ce mesaje dăm, pentru că noi suntem un partid al 
oamenilor care construiesc. Noi nu ne pricepem să huiduim, noi nu ne pricepem nici să înjurăm pe internet. 
Colegii noştri din Brăila au ceva care ar trebui să ia fiecare organizaţie din ţară şi, mai ales, de la centru, - au 
implicare şi colegialitate. Acesta este lucrul care ne caracterizează pe noi, prin care am câştigat la Brăila şi eu sunt 
ferm convins că, la un moment dat, o să ne schimbăm şi comunicarea şi modul de abordare. Dacă nu le schimbăm 
noi, ne obligă alţii să o facem şi e păcat să fie prea târziu, când putem să o facem prin propria noastră voinţă”, a 
spus Dragomir. 
Primarul Brăilei este cel care a criticat public, la finalul anului trecut, atitudinea preşedintelui Liviu Dragnea, 
despre care a spus că ar trebui să îşi dea demisia şi că „este necesară o nouă abordare în PSD, deoarece PSD nu 
este partidul unui om, ci al unei echipe”. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Liceenii anunță proteste #foaiagoala la simularea examenului de Bacalaureat 
Luni încep simulările pentru examenul de Bacalaureat, o nouă ocazie pentru elevi de a protesta faţă de mult prea 
desele schimbări din sistemul de educaţie. Consiliul Naţional al Elevilor îi îndeamnă la boicot pe cei aproape 300 
de mii de adolescenţi care trebuie să susţină luni prima probă scrisă, cea la Limba şi literatura română. 
Elevii care vor participa la simulările pentru examenul de Bacalaureat sunt îndemnați să dea foaia goală. 
Propunerea a venit chiar de la Consiliul Național al Elevilor, care vrea astfel să boicoteze testele programate în 
această săptămână. 
Coala albă ca formă de manifest a apărut pentru prima dată la simulările naționale pe care le-au susținut elevii 
claselor a VII-a și a VIII-a. 
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Nu se știe însă ce impact a avut mișcarea pentru că rezultatele nu au fost încă afișate, însă reprezentanții 
Consiliului Național al Elevilor speră că demersul va avea succes cu elevii mai mari de la clasele a XI-a și a XII-a. 
Elevii din clasele XI-a și a XII-a vor începe cu proba scrisă la Limba și literatura română. 
Miercuri, vor continua cu proba obligatorie a profilului și joi vor încheia cu proba la alegere. 
Rezultatele simulărilor le vor arăta profesorilor și părinților cât de pregătiți sunt adolescenții pentru examen și 
unde ar trebui să mai lucreze. 
Notele vor fi trecute în catalog doar la cererea elevilor. 
Aproximativ 300.000 de adolescenți vor participa la simulările din această săptămână. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Vești bune pentru cei care nu folosesc voucherele de vacanță. Angajații ar putea primi bani sau tichete de 
masă 
Deputatul ALDE Ștefan Băișanu a depus în Parlament un proiect pentru modificarea și completarea Legii privind 
acordarea biletelor de vacanță, acesta propunând ca în cazul în care un angajat nu folosește aceste vouchere să 
primească în schimb bani sau tichete de masă, scrie Mediafax. 
„La Articolul 24, alineatul 1, se introduce două litere, a și b, cu următorul cuprins: Voucherele de vacanță sunt 
bilete de valoare care se acordă angajaților pentru acoperirea unor cheltuieli ocazionale de efectuarea 
concediului în regim de turism intern. (litera b) În cazul în care voucherele de vacanță nu au fost utilizate, 
angajatorul se obligă să ofere contravaloarea în bani sau în tichete de masă”, se arată în proiectul depus de către 
deputatul ALDE Ștefan Băișanu. 
Peste un milion de salariați din sectorul bugetar au beneficiat anul trecut de tichete de vacanță în valoare de 
1.450 de lei. 
Potrivit legislaţiei în vigoare, se acordă o singură indemnizaţie de vacanţă pe an, sub formă de vouchere, în 
cuantum de 1.450 lei pentru un salariat, în limita sumelor prevăzute în bugetul de stat sau, după caz, în bugetele 
locale, alocate cu această destinaţie. 
„Voucherele de vacanță vor fi acordate angajaților pentru acoperirea unor cheltuieli ocazionate de efectuarea 
concediului de odihnă în regim de turism intern. În cazul în care voucherele de vacanță nu au fost utilizate, 
angajatorul se obligă să ofere contravaloarea ăn bani sau în tichete de masă. Gestionarea resursei umane 
constituie una dintre cele mai importante componente ale managementului oricărei întreprinderi, publice sau 
private, mari sau mici, iar motivarea acesteia către performanță ar trebui să fie prioritare”, se arată în expunerea 
de motive. 
Propunerea a fost înregistrată la Biroul permanent al Camerei Deputaților care, în ședința din 13 martie, a stabilit 
că domeniul reglementat este de competența decizională a Camerei Deputaților, Senatul fiind prima Cameră 
sesizată. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 MAE: Secretarul de stat Dan Neculăescu, la reuniunea CAE de la Bruxelles 
Secretarul de stat în Ministerul Afacerilor Externe Dan Neculăescu va participa luni la reuniunea Consiliului Afaceri 
Externe (CAE), care se va desfăşura la Bruxelles. 
Potrivit MAE, principalele teme de pe agendă sunt Republica Moldova, China şi Yemen. 
În marja reuniunii CAE, în organizarea României şi Greciei, se va desfăşura un mic dejun de lucru de tipul 'Prietenii 
Republicii Macedonia de Nord', la care invitaţi speciali sunt Bujar Osmani, vicepremierul macedonean pentru 
Afaceri Europene, şi Nikola Dimitrov, ministrul de Externe din această ţară, precizează MAE. 
De asemenea, secretarul de stat Dan Neculăescu va participa, alături de oficialii europeni, la un dejun de lucru în 
prezenţa consilierului de stat şi ministru al Afacerilor Externe chinez, Wang Yi, prilej cu care va fi discutată relaţia 
UE - China, mai arată sursa citată.  
(Sursa: Agerpres) 
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 UE va exclude Marea Britanie automat în iulie dacă britanicii nu participă la scrutinul european 
Ţările Uniunii Europene vor decide excluderea Marii Britanii din Blocul comunitar de la 1 iulie în cazul în care 
Guvernul de la Londra nu va accepta participarea la scrutinul europarlamentar programat în luna mai, arată un 
proiect de document al Consiliului UE. 
"Apartenenţa Regatului Unit al Marii Britanii şi Irlandei de Nord la Uniunea Europeană se va încheia la 1 iulie dacă 
naţiunea nu va participa la alegerile europarlamentare din luna mai", arată un proiect de document distribuit la o 
reuniune a ambasadorilor ţărilor UE înaintea summitului Consiliului European din 21-22 martie, informează 
agenţia de presă italiană ANSA. 
Documentul a fost elaborat în contextul în care Guvernul Theresa May se pregăteşte să solicite formal amânarea 
ieşirii Marii Britanii din Uniunea Europeană. 
Preşedinţia Franţei a somat vineri Guvernul Marii Britanii trebuie să ofere o poziţie "clară" privind intenţiile în 
cadrul procedurii Brexit înaintea summitului Uniunii Europene programat săptămâna viitoare. "Guvernul britanic 
trebuie să ofere o soluţie clară", a transmis Biroul preşedintelui Emmanuel Macron. "Fără claritate, nu este 
posibilă nicio soluţie", a subliniat Biroul lui Emmanuel Macron, explicând că, dacă actualul proiect de Acord Brexit 
va fi respins a treia oară, trebuie prezentat "un plan alternativ clar", altfel Marea Briatnie va ieşi din Uniunea 
Europeană fără niciun acord. 
Marea Britanie urma să se retragă din UE pe 29 martie, dar Camera Comunelor a aprobat, joi seară, planul 
Guvernului Theresa May de a solicita amânarea Brexit până cel puţin pe 30 iunie. Potrivit moţiunii, Guvernul 
Theresa May va încerca să obţină aprobarea UE pentru amânarea Brexit până cel puţin pe 30 iunie dacă 
Parlamentul britanic va adopta un acord de retragere până miercurea viitoare. Dacă Acordul Brexit va fi respins 
din nou de Camera Comunelor, Guvernul Theresa May va încerca din nou să obţină amânarea Brexit, dar potrivit 
termenilor stabiliţi de Uniunea Europeană. Premierul Theresa May a avertizat că, în această situaţie, amânarea 
Brexit va fi mult mai îndelungată. 
Camera Comunelor a respins de două ori Acordul privind ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană negociat de 
Guvernul Theresa May cu Bruxellesul. Acordul Brexit elaborat de Guvernul Theresa May şi Bruxelles prevede 
reciprocitate în privinţa libertăţii de circulaţie, o perioadă de tranziţie post-Brexit, menţinerea Marii Britanii în 
uniunea vamală, un statut special al provinciei britanice Irlanda de Nord şi păstrarea aranjamentelor comerciale. 
Proiectul de acord este contestat de numeroşi politicieni britanici. Mai mulţi membri ai Guvernului de la Londra 
au demisionat ca protest faţă de acordul pe tema Brexit negociat cu Uniunea Europeană. Theresa May anunţase 
luni seară că obţinuse clauze juridice pentru garantarea statutului temporar al măsurilor adoptate la frontiera 
irlandeză. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 La 5 ani de la anexarea ilegală a Crimeii, România condamnă actul de încălcare a principiilor de drept 
internaţional 
La 5 ani de la anexarea ilegală de către Federaţia Rusă a Republicii Autonome Crimeea, România condamnă ferm, 
încă o dată, acest act de încălcare a principiilor şi normelor de drept internaţional, se arată într-un comunicat al 
MAE. 
„La 5 ani de la anexarea ilegală de către Federaţia Rusă a Republicii Autonome Crimeea şi a oraşului Sevastopol, 
România condamnă ferm, încă o dată, acest act de încălcare a principiilor şi normelor de drept internaţional. 
România reafirmă angajamentul său pentru politica de nerecunoaştere a anexării ilegale, precum şi sprijinul 
pentru suveranitatea şi integritatea teritorială a Ucrainei în graniţele recunoscute internaţional”, precizează MAE. 
Potrivit sursei citate, Ministerul Afacerilor Externe susţine şi se alătură Declaraţiei Înaltului Reprezentant al UE 
pentru Afaceri Externe şi Politica de Securitate, publicată pentru marcarea a cinci ani de la anexarea peninsulei. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Primăvara protestelor în Balcani. Albania, Serbia şi Muntenegru – în fruntea „plutonului”. Violenţe la Tirana  
O nouă rundă de proteste, sâmbătă, în capitalele Albaniei, Serbiei şi Muntenegrului. 
La Tirana, forţele de ordine au folosit, sâmbătă, gaze lacrimogene şi tunuri cu apă împotriva manifestanţilor care 
încercau să pătrundă în clădirea Legislativului, potrivit Klan TV. 
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Noul protest din capitala albaneză a fost organizat tot de opoziţie, care cere demisia premierului socialist Edi 
Rama. Liderul Partidului Democratic, locomotiva opoziţiei, Lulzim Basha îl acuză pe şeful Executivului de legături 
cu crima organizată şi de fraude electorale. 
„În fiecare zi şi în fiecare noapte vor exista acţiuni din partea cetăţenilor, proteste, rezistenţă. Nu ar trebui să 
întoarcem celălalt obraz atunci când bandiţii de stat ne lovesc”, a strigat Basha într-o portavoce către suporterii 
săi. 
 În februarie, parlamentarii opoziţiei au demisionat în masă în semn de protest, însă gestul lor nu a afectat în 
vreun fel capacitatea de guvernare a lui Edi Rama, care dispune de „plasa de siguranţă” a unei majorităţi 
confortabile. 
Protestul a degenerat în violenţe după ce un grup de manifestanţi a dărâmat gardul metalic din faţa 
Parlamentului şi a început să arunce cu pietre în jandarmi. Forţele de ordine au răspuns cu gaze lacrimogene. 
Înainte de începerea acţiunilor de protest de sâmbătă, Ambasada Statelor Unite de la Tirana a emis, vineri, o 
declaraţie prin care îndemna la o „manifestaţie paşnică”.  
Acelaşi mesaj a venit şi din partea delegaţiei UE din Albania. 
Aceste tulburări politice din Albania vin în contextul alegerilor locale programate pentru luna iulie. 
Televiziunea RTS din Belgrad 
Ne mutăm atenţia spre Belgrad, unde sâmbătă mai mulţi protestatari au forţat uşile postului de televiziune RTS, 
năpustindu-se înăuntru, şi au cerut eliberarea mass-media de sub controlul preşedintelui sârb Aleksandar Vucici, 
informează Reuters. 
În istoria modernă a Serbiei, clădirea televiziunii RTS, incendiată în 2000, este simbolul răsturnării regimului lui 
Slobodan Miloşevici. 
Grupul de protestatari se afla sub conducerea lui Boşko Obradovici, liderul partidului de extremă-dreapta Dveri, 
Boşko Obradovici, care a fost ulterior scos de jandarmi din clădire, relatează publicaţia Balkan Insight. 
„Nu cerem prea multe, ci doar o emisiune la care să participe şi un reprezentant al protestatarilor, nu doar 
politicieni”, a declarat Obradovici pe holul televiziunii, cerându-le manifestanţilor să evite cu orice preţ violenţa. 
Între timp, în alte zone ale capitalei sârbe zeci de mii de persoane manifestau împotriva şefului statului, conform 
surselor locale de presă. 
Manifestanţii cer instituţii independente şi o mari mare libertate în mass-media. 
Valul de proteste din Serbia a debutat în decembrie 2018, fiind declanşate de un atac asupra unui politician de 
opoziţie, Borko Stefanovici. 
Acuzaţii de clientelism la Podgoriţa 
Pe arterele din Podgoriţa, mii de oameni au scandat sâmbătă lozinci împotriva preşedintelui Milo Djukanovici şi 
guvernanţilor, cerându-le demisia, în al cincilea protest organizat în ultimele două luni. Aceştia sunt acuzaţi de 
corupţie şi clientelism, potrivit Balkan Insight. 
Activişti, academicieni, jurnalişti şi studenţi au strigat în cor „Milo hoţul” şi „Noi suntem statul”. 
 Manifestaţiile împotriva puterii au fost declanşate de omul de afaceri muntenegrean Duşko Knezevici, un 
personaj-cheie din anturajul lui Milo Djukanovici, care l-a acuzat pe şeful statului de înţelegeri financiare obscure. 
Fost colaborator apropiat al liderului iugoslav Slobodan Miloşevici, Milo Djukanovic se află de peste 30 de ani la 
conducerea Muntengrului, fie în scaunul de premier, fie în cel de preşedinte. 
(Sursa: Mediafax) 
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